
Folketingets Sundhedsudvalg har den 17. juni 2010 stillet følgende spørgsmål 
nr. 685 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed besvares.
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Hæstorp Andersen (S).

Spørgsmål nr. 685:
’’Kan ministeren bekræfte, at mænds sædkvalitet har været faldende siden 
1960'erne formentlig på grund af miljømæssige faktorer?”

Svar:
Jeg har i anledning af spørgsmålet indhentet nedenstående udtalelse fra 
Sundhedsstyrelsen, som jeg kan henholde mig til. 

”Historiske sammenligninger (metaanalyse) mv. tyder på et sådant fald, men 
der er dog ikke bevis herfor. Som mulig forklaring er peget på årsagsfaktorer i 
vores livsstil og i det ydre miljø. Interessen har hidtil særligt samlet sig om så-
kaldte hormonforstyrrende stoffer (stoffer med østrogenlignende eller anti-
androgenlignende virkning) som i meget små koncentrationer bl.a. kan findes i 
drikkevandet og den mad vi spiser. Også andre forklaringer er mulige. Trods 
intensiv forskning gennem en årrække er dette fortsat ikke endeligt afklaret.”
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